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KOOSOLEKU PROTOKOLL 
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Algus kell 17.00, lõpp kell 19.00 

 

Koosolekut juhatas ja protokollis kultuurinõunik Rita Triinu Peussa 

 

Osa võtsid: 

Hannes Vald – Juuru osavallakogu 

Tiit Tammsaar  -  Raka küla, valla Külade Ühenduse juhatuse esimees, Raplamaa Külade 

Liidu juhtuse liige 

Anne Kalf – Lipa küla 

Urmas Tammemäe – Pirgu küla 

Siim Maiste – Ummaru küla 

Marek Mäekivi – Karitsa küla 

Karine Rajasaar – Vahastu küla 

Kertu Künnapas – Vaopere küla 

Iiris Saluri – Kuimetsa küla  

Aivo Sildvee – Kaiu Rahvamaja 

Heiti Arro – Kaiu alevik 

Meelis Mägi – Rapla Vallavalitsus, vallavanema asendaja 

Rita Triinu Peussa – Rapla Vallavalitsus, kultuurinõunik 

 

PÄEVAKORD: 

1. Vallas toimunust ülevaade – Meelis Mägi 

 Kuulutatakse välja kogukondliku turvalisuse projektikonkurss. Raplamaale jagamiseks 

on 11500 eurot, maksimaalne toetuse määr on 3500 eur. Tegevuste puhul omaosalust 

ei ole. Kui soovitakse vara soetada, siis on 10% omaosalus. Mõeldud MTÜdele või 

valla osaluseta SAdele, juriidilised isikud. Aprillis on taotlemise aeg. 

 ROL kuulutas välja Raplamaa meene konkursi. 25.04 oodatakse töid. Auhinnafond on 

ka. 3 kategooriat.  

 Vallavanem vastas eelmise korra küsimustele: 

 ruumide rentimine - võeti vastu vallavalitsuse määrus 18.02.2019 nr 7. 

 Vallalehed ei jõua postkastidesse – peaks nüüd juba lahenenud olema. Anda teada kas 

lehed jõuavad postkastidesse. Omniva kutsutakse omavalitsuste ette selgitusi andma. 

Probleem pole ainult külades vaid ka Rapla linnas. 

 Rapla Muusikakooli parkla teema – kevad-suvine teema. 

 Korraldatud jäätmevedu - olid erinevad jäätmeveo lepingud 4 vallal. Teenindajad ka 

erinevad RagnSels ja AS Keskonnateenused. Uues hankes kõik neli valda alates 

kevadest. 2 pakkujat oli hankes. Suurjäätmed, biojäätmed, paberjäätmed. Võitis AS 

Keskonnateenused. Hinnatõus on. 

Siim Maiste - Prügiauto ei tule kohale. Infot ei ole, millal auto peaks tulema. Auto ei 

tulnud, sest tee oli jääs, teed on libedad ja autojuhi suva selles osas kui ei taha sõita 

külasse. Keskkonnateenused ei vasta kirjadele. Mõjutusvahendid peaksid olema kõvad. 

Anne Kalf – prügiveo logistika – majapidamised võiksid olla ühe graafiku alusel, mitte eri 

aegadel. 



Meelis Mägi – kui auto jääb teatatud päeval tulemata ja tulevad muul päeva, siis lisatasu 

pole neil õigus küsida. Inimene peab ise vaidlema teenuse osutajaga. 150  m on 

tagurdamise maa. Kui prügivedu jääb hiljaks, siis on leppetrahvid olemas. 

Erinevad graafikud võivad tuleneda sellest, et inimesed on erineva sageduse tellinud.  

 

 Valla eelarve on vastu võetud. 

 Tegemata on 2018a tunnustamine vallas. On uus tunnustamise kord, palju 

kategooriaid. Volikogu kinnitas kandidaadid. Üritus toimub aprilli alguses. Esitati 

vähe kandidaate. Ettepanek panna aasta jooksul kirja oma külade tublid inimesed, 

et esitada valda tunnustamiseks. 

 Volikogu esimees sai riigikogusse kuid jätkab volikogu esimehena ka. 

 

2. Kaiu piirkonna külade ülevaade – Kertu Künnapas, Iris Saluri, Marek Mäekivi 

Kuimetsa kant oma küladega 

Uusi inimesi on juurde sündinud palju. Kuimetsas on rahvamaja, raamatukogu, spordihall 

ja kauplus ja krossirada, Iida urked, filmi „Viimne reliikvia“ paigad. Jahimaja rahvamaja 

kõrval. Rahvamajas on erinevad ringid: rahvatants, kõhutants, näitering, tantsuõhtud 

1xkuus, lastele hommikud, pensionäride üritused. Hingedekuul surmakohvik – kõigest 

mis on surmaga seotud. Jaanipäev, lastekaitsepäev jne tähtpäevad. Vanasõidukite üritus. 

Noorte vaba aja sisustamine võib-olla pisut kehvem, aga koolis tegutsevad ja vast polegi 

vajadust rohkem. 

Kuimetsa Spordihall – kasutatakse laagrikeskusena ja toimuvad võistlused.  

Kuimetsa vajatakse kergliiklusteed – valgustuse pärast.  

Olemas tegutsevad väikeettevõtted, talupidajad.  

Vaopere – väike armas küla.  

Külavanem on valitud. Taimevahetuspunkt ja helkuripuu ehtimine on ägedad sündmused. 

Jaanipäeva peetakse koos.  

Kaiu kantide rahulolu uuring.  

Palju toodi välja rõõmsaid asju. Kurvad – bussiliiklus, teed – paranevad juba. 

Purgimisteema. Kultuuri ja spordiürituste vähesus.  

Hästi – rahvamaja töö, Kuimetsa ja Vahastu.  

Ühtlustada küla üldpilti – viidad.  

Külavanemad saada küladesse kus pole veel. Traditsiooniliste ürituste korraldamine-

vastlapäev. Juuru kihelkonnapäevad. 

Vahastu, Põllika ja Suurekivi.  

Eriline – ääremaa, aga elu sätivad isetegemisega. Kirik, kalmistu, pood, raamatukogu, 

trehvamise tare. Suveks tulevad noored tagasi – teevad endale võrguplatsi ja muud sellist, 

ujumiskoha tegid need korda kes seda vajasid. Tuleb mõte ja teevadki. Traditsioonilised 

sündmused (jaanituli, jõulud, vana-aasta õhtu). Kokkuhoidev kogukond. 

Lauamängude päev. 

Tee Türi poole on suur probleem – kevadel, sügisel läbimatu. Tänavavalgustust soovitkse. 

Kalmistu korrashoiuga on probleeme.  

Vahastu jahimehed korraldasid maakondliku jahimeeste kokkutuleku. 

 

Karitsa küla 

Ilusad kohad, külaplats olemas. Külavanem moodustas küla nõukogu – 7 inimest kokku. 

Kolmapäeval (13.03) esimene kokkusaamine. Teevad ära küla lipu. Külasildid. Mõtlevad 

astuda valla külade ühenduse liikmeks. Karitsu ujumiskoht. Küla tahab järve puhastada ja 

muud ka teha. Kas valla poolt oleks võimalik asja toetada? Suur koht ja palju inimesi käib. 

Külavanem on liiga hõivatud, et majandada MTÜga.  

Meelis Mägi: vallaeelarves on järve puhastamine sees. Prügikastid vald tühjendab.  

 

3. Informatsioonid 

Külade Ühendus:  



 Tänuüritus 5.04 Kuimetsa rahvamajas. Ootavad hiljemalt 22.03 aasta küla ja aasta 

sädeinimese nominente.  

 Külade Ühenduses on täiendused – juhatuse esimehe asetäitja on Kertu, kes hakkab 

nüüd asju ajama.  

 Oodatakse Külade Ühendusse uusi liikmeid.  

 

Küsimused kohapeal: 

 

 Kaiu basseini likvideerimine - on vallaeelarves sees. 

 Kaiu poe ees parkimine on pime ja ohtlik. Kuidas muuta turvalisemaks? Ei ülekäigurada. 

Kooli juures ei ole samuti ülekäigukohta – tegemist on riigi teega ja tuleb maanteeameti poole 

pöörduda. 

Kabli: MTÜl oli 1aastane leping. Soovivad jätkata - 2 varianti: avalik enampakkumine või 

otsustuskorras rendile või müüa. MTÜ soovib lepingut pikendada. 

Igal juhul on volikogu otsus, kuidas Kabli üle antakse. KOV seda ei vaja. Vallavalitsus seda 

ei otsusta.  

Ümarlauast tuli ettepanek, et vald annaks tasuta Kabli MTÜle üle. 

 

Järgmine kohtumine on 6. juunil Rapla vallamajas.  

 

 

Rita Triinu Peussa 

koosoleku juhataja 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


